
  
 
 
 
 

Mødedato: 19.3.24 
 

Mødetidspunkt: 17-19.30 
 

Sted: Proaktiv, Entreprenørvej 
2 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Christian Jacobsen, Jan Filbært, Brian Sørensen 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Kasper Bennedsen Pihlkjær 
 
Afbud: Knud Bjorholm Johansen 
 

 
 
Fra kl. 17 – 17.30 
Inden den formelle del af mødet, får vi en rundvisning på Proaktiv og præsentation af stedet af Lone 
Lundsgaard Rasmussen, leder af Proaktiv. 

 
Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen er godkendt 
 
 

2. Ny kommende Naturplan v. Konsulent og naturvejleder Bjarne Christensen 
En kommende Naturplan fra Fredericia Kommune er tæt på at være udarbejdet. Naturplanen skal danne 
ramme for kommunens arbejde med natur og friluftsliv. Der er fokus på at benytte naturen, men også at 
beskytte naturen.  
I processen med at udvikle den nye Naturplan, samles der input fra borgere, råd mv.  
Bjarne Christensen deltager på mødet og giver en kort indflyvning inden han vil høre rådet om i forhold til 
konkrete input. 
 
Referat 
Bjarne Christensen inviterede Handicaprådet til at komme med input til eksisterende faciliteter, men som 
bør forbedres, og input til nye aktiviteter. Bjarne kan kontaktes på mailadressen 
bjarne.christensen@fredericia.dk. Input skal gives inden 1. maj 
 
Handicaprådet vil også gerne inddrages senere i processerne, når der er noget mere konkret. Desuden 
anbefaler rådet, at man tager fat i de store organisationer for at høre til deres erfaringer. 
 
 

3. Præsentation af oversigt over relevante aktører på børn- og ungeområdet 

mailto:bjarne.christensen@fredericia.dk


På foregående møde besluttede Handicaprådet at der var et behov for at kende til relevante aktører på 
børn- og ungeområdet, som arbejder med handicappede børn og unge. Forvaltningen påtog sig opgaven 
om at lave et overblik med relevante kommunale aktører og afdelinger, med henblik på, at handicaprådet 
vil kunne beslutte temaer for 2024.  

- Hvem kan handicaprådet trække på, hvis der er brug for viden? 
 

På mødet vil Handicaprådet blive præsenterer et overblik over relevante aktører (bilag 1) på børn- og 
ungeområdet, som arbejder på handicapområdet.  
 
Referat 
En oversigt over aktører blev præsenteret for Handicaprådet. Oversigten er vedlagt som bilag 1. 
Forvaltningen undersøger om der eksisterer et kommunalt tilbud til børn under 14 år, som har forældre 
med handicap. 
 
 

4. Orientering: Status på Tilgængelighedspuljen v. Henriette Korf Gravesen 
 
Proces for Tilgængelighedspuljen 2024 

- PR: 20. februar ”Det er tid til at ansøge”. - Handicaprådet bedes dele budskabet 
- Ansøgningsfrist d. 20. marts  
- Vurderes i ejendomsafdelingen d. 20. marts – 3. april  
- Tilgængelighedsudvalget, som består af repræsentanter fra Handicaprådet og Seniorrådet, 

vurderer og indstiller ansøgninger d. 9. april 

- Senior- og Socialudvalget beslutter hvilke ansøgninger, der imødekommes d. 16. april. 
Udvalget gives desuden en status på 2023-pulje 

 
Referat 
Processen blev kort gennemgået, og det blev oplyst, at var 6 ansøgninger. 
 
 

5. Beslutningspunkt: Princip for høring af vareudbud v. Henriette Korf Graversen 
Handicaprådet har ikke forholdt sig til emnet udbud af varer, hvor den øvre ledelse ikke er indblandet. 
Forvaltningen forslår at: 

- ”Høring skal ikke ske, når der er tale om udbud af varer/hjælpemidler, hvor der ikke 
samtidigt lægges op til ændringer i kvalitetsstandarder eller måden der visiteres på, og der 
således alene er tale om genudbud af varer, hvor der alene er tale om at tilbudslisten er 
opdateret, eller der ændres i forholdene mellem Kommunen som køber og leverandøren, 
som ikke påvirker borgeren, såsom faktura forhold, betalingsbetingelser eller statistik mv.” 

 
Handicaprådet bedes beslutte, om de er enige i ovenstående afgræsning for hvornår der gives høringssvar. 
 
Referat og beslutning 
Handicaprådet tilslutter sig ovenstående afgrænsning i, hvornår der skal gives høringssvar 
 
 

6. Høring af kvalitetsstandarder på det specialiserede socialområde for voksne v. Henriette Korf 
Graversen 

- Senior- og Socialudvalget sender det i høring. Mail med materiale er udsendt 
 



Referat 
Henriette orienterer om kvalitetsstandarderne og ændringerne i de nye kvalitetsstandarder. 
Jan laver et udkast til et høringssvar. Der er deadline d. 5. april. 
 

7. Høring af kvalitetsstandarder for senior og sundhed v. Henriette Korf Graversen 
- Senior- og Socialudvalget sender det i høring. Mail med materiale er udsendt 

Har handicaprådet holdninger til ændringer af kvalitetsstanderne. 
 
Referat 
Henriette orienterer om kvalitetsstandarderne og ændringerne i de nye kvalitetsstandarder. 
Der er deadline d. 5. april. 
 
 

8. Vidensdeling fra Temadag v. Børge Larsen og Louis Axel Lindholm 
- Børge og Louis fortæller om udbyttet fra temadage Kvalitet i indsatser på socialområdet, 

der blev afholdt d. 23.1.24. 
 
Referat 
Louis og Børge beretter om en spændende og interessant temadag, og ser frem til at følge 
implementeringen af Barnets Lov. 
 
Det kunne være en idé at indkalde Mette Beck Frost igen, når Fredericia Kommune er længere i 
implementeringsprocessen 
 

9. Status på analyse på botilbud og handicap og opfølgning på Kobbelgården 
- Jf. den proces der har været ifm. påbud på Kobbelgården 
- Budget 24 – analyse på botilbud og handicap 

 
Referat 
Henriette gennemgår feedbacken fra Komponents -og Socialtilsynets rapport om alle botilbuddene og hvor 
der særligt er udfordringer, samt hvad Fredericia Kommunen vil gøre for at rette op på udfordringerne. Der 
iværksættes en række tiltag sammen med Komponent. 
 
Handicaprådet drøfter orienteringen og er særligt optaget af: 

- Visitationens rolle i visiteringen af borgere 
- Kommunikationen fra borger til ledelse og fra ledelse til borger 
- Udskiftning af personale og antallet af vikarer. 

 
 

10. Pårørendeundersøge 
- Præsentation af den pårørendeundersøgelse der er blevet lavet på Kobbelgaarden 3 og den 

samlede pårørendeundersøgelse 
 
Referat 
Henriette gennemgår den samlede pårørendeundersøgelse og pårørendeundersøgelse for Kobbelgaarden 
3. Pårørendeundersøgelse for de andre botilbud kan først blive præsenteret på næste møde. 
 
Handicaprådet forholder sig kritisk til spørgsmål om fysiske rammer. Fysiske rammer i borgerens lejligheden 
kan opfattes anderledes i de fysisk rammer i fællesområderne. 



Ligeledes forholder rådet sig også kritisk for i forhold til spørgsmålet om pårørende oplever at borgere 
bliver tilstrækkelig inddraget i deres hverdag. 

 
11. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Søren Larsen og Louis Lindholm 

 
Referat 
Kobbelgaarden har fyldt en del.  
Midlerne der tidligere har været brugt til fælleslegater, vil fremadrettet blive en del af §18-puljen.  
Der er iværksat en indsats for at nedbringe sygefravær på plejeområdet.  
Der skal spares 1½% på hvert udvalgs budget. 
 

12. Fast orienteringspunkt: Nyt fra forvaltningen v. Henriette Korf Graversen 
- Status på Wings for Life 
- Frivilligfest 
- Ny politik for Børn, Unge og Uddannelse i høring – høringsmateriale er sendt rundt 

 
Referat 
Der gives en kort status på Wings for Life. Alle medlemmer af rådet har bedt om 10 billetter hver. Wings for 
Life-arbejdsgruppen har meddelt at de sender billetterne, når de er klar. 
Der afholdes frivilligfest for idræts-, kultur- og sociale foreninger. Datoen meldes ud efter udvalgsmøderne i 
april. 
Ny politik for Børn, Unge og Uddannelse er sendt i høring, og Handicaprådet har mulighed for at give 
høringssvar frem til 28. april.  
 
 
 

13. Evt. 
 
Referat 
Der har været møde i idrætsrådet – referat er vedlagt som bilag. 


